

獅子會自然教育中心 Lions Nature Education Centre

開放時間 Opening Hours

展覽館開放時間 Exhibition Halls Opening Hours:
09:30 - 16:30

逢星期二（公眾假期除外）、農曆新年年初一及初二休館
Closed on Tuesdays (except public holidays) and
the first two days of Chinese New Year

查詢電話 Enquiry Hotline
2792 2234

如何前往 How To Get There

乘搭以下公共車輛，於西貢公路北港巴士站下車後，步行往對面的獅子會自然教育中心。

Take the public vehicles suggested and get off at the Pak Kong bus stop at Hiram's Highway, then walk to the centre in the opposite.

巴士 Bus

792M 來往將軍澳與西貢
Tseung Kwan O to Sai Kung

92 來往鑽石山港鐵站與西貢
Diamond Hill MTR Station to Sai Kung

96R 來往鑽石山港鐵站與黃石碼頭，
只在假日行駛
Diamond Hill MTR Station to
Wong Shek Pier, only available on
Sundays and public holidays

專線小巴 Minibus

101M 來往坑口與西貢
Hang Hau to Sai Kung

1A 來往彩虹港鐵站與西貢
Choi Hung MTR Station to Sai Kung

12 來往寶琳與西貢
Po Lam to Sai Kung

1 來往德福花園與西貢
Telford Garden to Sai Kung



遊客中心影片
video of Geopark
Visitor Center

- A** 地質公園遊客中心
Geopark Visitor Centre
- F** 岩石學堂
Rock Classroom
- G** 岩石學園
Rock Academy

- ?** 詢問處
Enquiry
- B** 漁館
Fisheries Hall
- C** 農館
Agriculture Hall

- D** 貝殼館
Shell House
- E** 昆蟲館
Insectarium

- ①** 告示版
Information Board
- 蕉坑自然教育徑
Tsiu Hang Nature Trail
- ↑** 休憩涼亭
Pavilion

- ♿** 廁所
Toilet
- 🚶** 郊遊地點
Recreation Area
- ☕** 聰鳴茶座
Cafeteria

獅子會自然教育中心

Lions Nature Education Centre

獅子會自然教育中心 地質公園遊客中心 Lions Nature Education Centre Geopark Visitor Centre



獅子會自然教育基金
Lions Nature Education Foundation

漁農自然護理署
Agriculture, Fisheries and
Conservation Department

UNESCO
United Nations
Educational, Scientific and
Cultural Organization

Hong Kong
Global Geopark

HONG KONG
GEOGEOGRAPHIC
香港地質公園



地質公園遊客中心 Geopark Visitor Centre

地質公園遊客中心展示了地球的基本結構、香港四億年的地質歷史、香港地質公園的主要地質遺跡與形成過程、世界地質公園網絡的成員與分佈；另設有岩石、化石和本土文化遺產三個主題展區。

The Geopark Visitor Centre introduces the structure of the Earth, the 400-million-year geological history of Hong Kong, the formation of major geological heritages of Hong Kong Geopark, and the Global Geoparks Network. There are also thematic exhibits of the rock cycle, fossils and local cultural heritages.



香港地質公園的主要地質遺跡 Geoheritages of Hong Kong Geopark



一系列由人手製作的地質遺跡模型讓遊客以嶄新的「巨人的角度」了解香港地質公園主要地質遺跡和形成過程。



A series of hand-made 3D miniature models let visitors visualise the geological evolution of Hong Kong's major geoheritages from a giant's view.

岩漿歷險之旅 Magma Adventures

以岩漿作為主角，講述岩石的形成與循環，讓不同年齡層的遊客透過有趣的故事了解岩石家族的成員。

This interactive exhibit illustrates rock formations and the rock cycle through stories of magma, making a difficult-to-understand topic fun and accessible to visitors of all ages.



本土文化遺產 Local Cultural Heritages



展區介紹了西貢地區的非物質文化遺產和文化傳統，並透過展出居民昔日的生活物品，敘述他們的生活往事。

The exhibits introduce valuable traditions and intangible cultural heritages of Sai Kung. Visitors can glimpse into the daily lives of indigenous residents through various historical items on display.



地球生命演化 Evolution of life on Earth



透過5億多年前寒武紀生命大爆發至第四紀的珍貴古生物化石與模型，展示地球奇妙的生命力與演化歷程。

The showcase of precious fossils and models of ancient animals dated back from Cambrian explosion over 500 million years ago to Quaternary Period reveals the Earth's wonderful vitality and evolution of life.

岩石學園 Rock Academy

岩石學園是一個戶外岩石標本園，展出了香港最具代表性的火山岩、侵入岩(花崗岩類)、沉積岩和變質岩四大類，共28件大型標本。遊客可以近距離欣賞這些標本，了解香港的地質多樣性。遊覽路徑平坦易行，可供輪椅通過；標本的解說牌也附有盲人凸字。



The Rock Academy is an outdoor rock gallery with 28 large Hong Kong specimens of volcanic, granitic, sedimentary and metamorphic rocks on display. Visitors may freely touch or observe the specimens closely to learn about the rich geodiversity of Hong Kong. Rock Academy is wheelchair accessible with Braille interpretation panels.

岩石學堂 Rock Classroom



岩石學堂是一個專為中小學生而設的學習活動室，學生可透過課堂講解和互動遊戲學習地球科學知識。

The Rock Classroom is an activity room specially designed for primary and secondary school students where they can learn about Earth Sciences through lectures and interactive games.

